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Vragen Roy Zeilstra (PvdA-GL), over E-mail Nederlandse Archeologievereniging van 23 september 2023 over 
Verwachtingen en vragen provinciale overheden – 368678, agendapunt 8 
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1. De Zeeuwse gemeentes hebben als wettelijke taak om archeologie op de juiste manier te 
behandelen en uit te voeren. Welke financiële middelen krijgen de Zeeuwse gemeentes 
hiervoor? 

Voor de bestuurslasten ontvangen de gemeenten uit het gemeentefonds 
(Begroting Ministerie van Binnenlandse zaken) jaarlijks een vast bedrag. 
Omdat de herziening Monumentenwet 2007 een taakverzwaring voor de 
gemeenten met zich meebracht, is de bijdrage aan dit gemeentefonds 
structureel verhoogd. Omdat dit ontoereikend blijkt, worden vanuit het rijk 
extra middelen beschikbaar gesteld voor de professionalisering van de 
archeologie bij gemeenten. Nog niet duidelijk is hoe de verdeelsleutel over 
de provincies gaat zijn en of deze middelen op termijn ook voor andere 
taken binnen het erfgoedbeleid bedoeld zijn.  

2. Hoeveel klachten heeft de provincie op dit moment ontvangen als het gaat om de 
uitvoerende taak van archeologie door de Zeeuwse gemeentes als we kijken van 2019 tot 
heden? 

Klachten vanuit het publiek over het niet voldoende naleven van het 
gemeentelijk archeologiebeleid komen slechts zeer zelden voor. Dit heeft 
er mee te maken dat men niet van tevoren weet dat er door ontwikkelingen 
daadwerkelijk iets verstoord kan gaan worden. Alleen op plekken waar 
bekend is dat er zeer waarschijnlijk archeologische resten liggen, komen 
lokale verenigingen of individuen in actie. Twee concrete gevallen zijn die 
in Aardenburg in 2023 waar eerder naar is gerefereerd en een klacht over 
het verstoren door graafwerkzaamheden van de resten van een oud 
dijklichaam in 2021. 
 
Ruimtelijke plannen worden echter ook door de provinciaal archeoloog 
getoetst om te bezien wat de impact op de archeologie is en of dit 
voldoende wordt gemitigeerd. Hier zien we het eerste dat dingen mis 
gaan, omdat dit ver voor de uitvoeringsfase plaats vindt. Op deze manier 
worden de meeste knelpunten voortijdig gesignaleerd en door de 
gemeenten opgelost. Een enkele keer gaat het mis, zoals bij de 
Amberboomstraat Terneuzen, waar de vergunning reeds was verleend 
zonder rekening te houden met de archeologie.  

3. Indien er klachten zijn ontvangen hoe zijn deze vervolgens afgehandeld en welke acties 
zijn daarbij ondernomen?  

Na het ontvangen van de klacht in Aardenburg, heeft de provinciaal 
archeoloog contact gezocht met de gemeentelijk adviseur archeologie. Die 
heeft vervolgens de werkzaamheden direct stil laten leggen tot er een 
archeologisch onderzoek opgestart kon worden. 
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Bij de eerder klachten over het zonder onderzoek verstoren van oude 
dijklichamen zijn geen verdere stappen ondernomen, omdat deze 
verstoringen binnen de vrijstellingsgrenzen vielen die gesteld waren binnen 
het gemeentelijk beleid.  
Alle klachten worden in de IBT gesprekken meegenomen, om te bezien 
hoe dit heeft kunnen gebeuren en wat er in het proces verbeterd kan 
worden om herhaling te voorkomen.  

 




